
Protokół Nr XXXVII/2021
z XXXVII Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu, która odbyła się 

w dniu 23 i 24 czerwca 2021 roku 
w sali kinowej Łowickiego Ośrodka Kultury w Łowiczu ul. Podrzeczna 20.

Sesja rozpoczęła się w dniu 23 czerwca 2021 roku o godzinie 10.06, a została przerwana
o godzinie 14.43
kontynuowana w dniu 24 czerwca 2021 roku o godzinie 9.00, a zakończyła 15.30. 

Ustawowa liczba Radnych - 21
Obecnych na Sesji               - 21

Porządek obrad:
1. Otwarcie obrad XXXVII Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.
2. Przyjęcie porządku obrad Sesji.
3. Przyjęcie protokołu z XXXVI Sesji Rady Miejskiej.
4. Interpelacje i zapytania, 
5. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach w okresie między Sesjami.
6. Sprawy różne - dyskusja.
7. Debata nad raportem o stanie Gminy Miasto Łowicz za 2020 rok.
8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Burmistrza
Miasta Łowicza.
9. Rozpatrzenie: 

1/ sprawozdania  z  wykonania  budżetu  Gminy  Miasto  Łowicz  za  2020  rok
i informacji o stanie mienia komunalnego Miasta Łowicza, 
2/ sprawozdania finansowego Gminy Miasto Łowicz za 2020 rok.

10. Zapoznanie się z: 
1/ opinią  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  o  sprawozdaniu  z  wykonania  budżetu
Miasta Łowicza za 2020 rok,
2/ uchwałą  Komisji  Rewizyjnej  w  sprawie  wniosku  o  udzielenie  absolutorium
Burmistrzowi Miasta Łowicza,
3/ opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej, 
4/ opiniami  poszczególnych  Komisji  Rady  o  sprawozdaniu  z  wykonania  budżetu
miasta i sprawozdaniu finansowym za 2020 rok.

11.Dyskusja nad sprawozdaniem z  wykonania budżetu Gminy Miasto Łowicz za
2020  rok  i  informacji  o  stanie  mienia  komunalnego  Miasta  Łowicza  oraz
sprawozdaniem finansowym Gminy Miasto Łowicz za 2020 rok.
12. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania
finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2020 rok. 
13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta Łowicza
absolutorium z tytułu wykonania budżetu Miasta Łowicza za 2020 rok.
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14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta Łowicza na
2021 rok.
15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania środków finansowych
Komendzie Powiatowej Policji w Łowiczu.
16. Rozpatrzenie projektu  uchwały w  sprawie zmiany  uchwały  Nr
XXVIII/252/2020 z dnia 29 października 2020 r. w sprawie zasad wynajmowania lokali
wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Miasta Łowicza. 
17. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  projektu  Regulaminu
dostarczania  wody  i  odprowadzania  ścieków  na  terenie  miasta  Łowicza  w  celu
przedłożenia go do zaopiniowania  organowi regulacyjnemu.  
18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku dotyczącego
nadania  rondu  zlokalizowanemu  w  ciągu  drogi  krajowej  nr  70  u  zbiegu  ulic:
Bolimowska,  Nieborowska;  imienia  łączniczki  Batalionów  Chłopskich  Krystyny
Idzikowskiej.

19. Ustalenie terminu następnej Sesji Rady Miejskiej.
20. Zakończenie obrad XXXVII Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.

Porządek obrad po zmianach:
1. Otwarcie obrad XXXVII Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.
2. Przyjęcie porządku obrad Sesji.
3. Przyjęcie protokołu z XXXVI Sesji Rady Miejskiej.
4. Interpelacje i zapytania, 
5. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach w okresie między Sesjami.
6. Sprawy różne - dyskusja.
7. Debata nad raportem o stanie Gminy Miasto Łowicz za 2020 rok.
8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Burmistrza
Miasta Łowicza.
9. Rozpatrzenie: 

1/ sprawozdania z wykonania budżetu  Gminy Miasto Łowicz za 2020 rok
i informacji o stanie mienia komunalnego Miasta Łowicza, 
2/ sprawozdania finansowego Gminy Miasto Łowicz za 2020 rok.

10. Zapoznanie się z: 
1/ opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu
Miasta Łowicza za 2020 rok,
2/ uchwałą  Komisji  Rewizyjnej  w  sprawie  wniosku  o  udzielenie  absolutorium
Burmistrzowi Miasta Łowicza,
3/ opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej, 
4/ opiniami  poszczególnych  Komisji  Rady  o  sprawozdaniu  z  wykonania  budżetu
miasta i sprawozdaniu finansowym za 2020 rok.

11.Dyskusja nad sprawozdaniem z  wykonania budżetu Gminy Miasto Łowicz za
2020  rok  i  informacji  o  stanie  mienia  komunalnego  Miasta  Łowicza  oraz
sprawozdaniem finansowym Gminy Miasto Łowicz za 2020 rok.
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12. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania
finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2020 rok. 
13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta Łowicza
absolutorium z tytułu wykonania budżetu Miasta Łowicza za 2020 rok.
14. Rozpatrzenie projektu  uchwały w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy
Finansowej Gminy Miasto Łowicz na lata 2021-2033 z autopoprawka.

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta Łowicza na
2021 rok z autopoprawkami.
16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  przekazania środków finansowych
Komendzie Powiatowej Policji w Łowiczu.
17. Rozpatrzenie projektu  uchwały w  sprawie zmiany  uchwały  Nr
XXVIII/252/2020 z dnia 29 października 2020 r. w sprawie zasad wynajmowania lokali
wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Miasta Łowicza. 
18. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  projektu  Regulaminu
dostarczania  wody  i  odprowadzania  ścieków  na  terenie  miasta  Łowicza  w  celu
przedłożenia go do zaopiniowania  organowi regulacyjnemu.  
19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku dotyczącego
nadania  rondu  zlokalizowanemu  w  ciągu  drogi  krajowej  nr  70  u  zbiegu  ulic:
Bolimowska,  Nieborowska;  imienia  łączniczki  Batalionów  Chłopskich  Krystyny
Idzikowskiej.

20. Ustalenie terminu następnej Sesji Rady Miejskiej.
21. Zakończenie obrad XXXVII Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.

Ad. 1. 
Otwarcia obrad XXXVII Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu dokonał  Przewodniczący Rady
Miejskiej Jacek Wiśniewski powitał Burmistrza Miasta Pana Krzysztofa Jana Kalińskiego,
Zastępcę Burmistrza Pana Bogusława Bończaka, Sekretarza Miasta Panią Marię Więckowską,
Naczelników Wydziału, Dyrektorów jednostek organizacyjnych miasta pracowników Urzędu
Miejskiego,  przedstawicieli  mediów,  przedstawicieli  stowarzyszeń  i  organizacji
pozarządowych.

Ad. 2.
Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Wiśniewski  stwierdził, że proponowany porządek
obrad XXXVII Sesji wraz z projektami uchwał został przesłany wszystkim zaproszonym.

Radny Jakub Wolski zwrócił się z prośbą o przerwanie sesji o godz. 14.50. Część Radnych
ze względów  prywatnych  bądź  służbowych  nie  może  dłużej  być  na  posiedzeniu  sesji.
Zaproponował kontynuowanie sesji w dniu 24 czerwca 2021 roku o godz. 9.00. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Jacek  Wiśniewski  poinformował,  że  Burmistrz  Miasta
Łowicza złożył pismo o wprowadzenie do porządku obrad autopoprawki do projektu uchwały
w sprawie zmian budżetu Miasta Łowicza na 2021 rok oraz  projektu uchwały w sprawie
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasto Łowicz na lata 2021-2033.
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(stanowi załącznik)

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Jacek  Wiśniewski  stwierdził,  że  jest  kworum
i zaproponował głosowanie przerwania XXXVII Sesji  Rady Miejskiej  w dniu 23 czerwca
2021 o godz. 14.50 i kontynuowanie jej w dniu 24 czerwca 2021 roku od godz. 9.00.

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”.
2. Radny Marek Boroski głosował „za”.
3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”.
4. Radny Dariusz Dzik głosował „za”.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „za”.
6. Radny Krzysztof Igielski głosował „za”.
7. Radny Krzysztof Janicki głosował „za”.
8. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”.
9. Radna Zofia Kroc głosowała „za”.
10. Radny Krzysztof Olko głosował „za”.
11. Radny Pięta Paweł głosował „za”.
12. Radny Leszek Plichta głosował „za”.
13. Radny Józef Szczepanik nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny).
14. Radny Michał Terenowicz głosował „za”.
15. Radny Michał Trzoska głosował „za”.
16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”.
17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „za”.
18. Radny Jakub Wolski głosował „za”.
19. Radny Robert Wójcik głosował „za”.
20. Radny Henryk Zasępa głosował „za”.
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”.

20 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej stwierdził,  że  Radni  jednogłośnie  zdecydowali  o
przerwaniu  XXXVII  Sesji  Rady  Miejskiej  w  dniu  23  czerwca  2021  o  godz.  14.50  i
kontynuowanie jej w dniu 24 czerwca 2021 roku od godz. 9.00.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Jacek  Wiśniewski  stwierdził,  że  jest  kworum  i 
zaproponował wprowadzenie autopoprawki do projektu uchwały w sprawie zmian budżetu
Miasta Łowicza na 2021 rok.

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”.
22. Radny Marek Boroski głosował „za”.
23. Radny Grzegorz Durka głosował „za”.
24. Radny Dariusz Dzik głosował „za”.
25. Radna Wiesława Gębura głosowała „za”.
26. Radny Krzysztof Igielski głosował „za”.
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27. Radny Krzysztof Janicki głosował „za”.
28. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”.
29. Radna Zofia Kroc głosowała „za”.
30. Radny Krzysztof Olko głosował „za”.
31. Radny Pięta Paweł głosował „przeciw”.
32. Radny Leszek Plichta głosował „za”.
33. Radny Józef Szczepanik nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny).
34. Radny Michał Terenowicz głosował „za”.
35. Radny Michał Trzoska głosował „za”.
36. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”.
37. Radny Jacek Wiśniewski głosował „za”.
38. Radny Jakub Wolski głosował „za”.
39. Radny Robert Wójcik głosował „za”.
40. Radny Henryk Zasępa głosował „za”.
41. Radny Tadeusz Żaczek „wstrzymał się” od głosu.

18 „za”, 1 „przeciw”, 1 „wstrzymujący”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej stwierdził,  że  autopoprawka  została  wprowadzona
bezwzględną większością głosów.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Jacek  Wiśniewski  stwierdził,  że  jest  kworum  i 
zaproponował  wprowadzenie  projektu  uchwały  w  sprawie zmiany  Wieloletniej  Prognozy
Finansowej  Gminy Miasto  Łowicz  na  lata  2021-2033 do  porządku  obrad  w punkcie  14,
a pozostałe punktu ulegną przesunięciu.

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”.
2. Radny Marek Boroski głosował „za”.
3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”.
4. Radny Dariusz Dzik głosował „za”.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „za”.
6. Radny Krzysztof  Igielski głosował „za”.
7. Radny Krzysztof Janicki głosował „za”.
8. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”.
9. Radna Zofia Kroc głosowała „za”.
10. Radny Krzysztof Olko głosował „za”.
11. Radny Pięta Paweł głosował „przeciw”.
12. Radny Leszek Plichta głosował „za”.
13. Radny Józef Szczepanik nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny).
14. Radny Michał Terenowicz głosował „przeciw”.
15. Radny Michał Trzoska głosował „za”.
16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”.
17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „za”.
18. Radny Jakub Wolski głosował „za”.
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19. Radny Robert Wójcik głosował „przeciw”.
20. Radny Henryk Zasępa głosował „za”.
21. Radny Tadeusz Żaczek „wstrzymał się” od głosu.

16 „za”, 3 „przeciw”, 1 „wstrzymujący”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej stwierdził,  że  projekt  uchwały  został  wprowadzony
bezwzględną większością głosów.

Ad. 3 
Protokół z XXXVI Sesji został wyłożony w Biurze Rady Miejskiej oraz na sali obrad. 
Radni innych propozycji oraz uwag nie zgłosili.
Przewodniczący Rady Miejskiej  stwierdził, że skoro uwag nie zgłoszono, protokół zostaje
przyjęty bez zmian. 

Ad. 4
Interpelacje i  zapytania.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  stwierdził,  że  na  złożone  interpelacje  i  zapytania
odpowiedzi udzielono.

Radny Robert Wójcik złożył interpelację w imieniu Klubu Radnych „Łowickie.pl”:

 podjęcie aktywnych działań związanych z utworzeniem w budynku przy Kaliskiej 5 –
Zakładu opiekuńczo - leczniczego (ZOL),

 przeanalizowanie  użytkowania  przejścia  dla  pieszych  przy  targowisku  miejskim
na skrzyżowaniu ul. Sikorskiego i ul. Bernardyńskiej

 udostępnienie informacji na temat wynajmu każdej z sal w budynku po Gimnazjum nr
1 w Al. Sienkiewicza 62, z podziałem na m-ce, wskazaniem podmiotu i wysokości opłat,
udzielonej bonifikaty i korzystania nieodpłatnego

Radny Lech Aniszewski złożył interpelację w imieniu Klubu Radnych „Łowickie.pl”:

imienny wykaz delegacji, koszty, zwrot kosztów użytkowania pojazdów prywatnych 
do celów służbowych z ostatnich 3 lat Burmistrza, osób podpisujących decyzje 
administracyjne z jego upoważnienia i pozostałych  pracowników  Urzędu Miejskiego

wykonanie przycinki uschniętych konarów drzew na ul. Adama Mickiewicza.

Radna Zofia Wielemborek złożył interpelację w imieniu klubu „Łączy nas Łowicz”:

 zapewnienie  w  Urzędzie  Miejskim  przy  pl.  Stary  Rynek  1  ogólnodostępnego
dystrybutora z wodą pitną,

 utworzenie w przestrzeni miasta Łowicza tzw. „łąki kwietnej”.

Ad. 5
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Informację Burmistrza Miasta o działaniach w okresie między Sesjami - przedstawił Pan
Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta

(stanowi załącznik)

Pytania  dot.  przedstawionej  informacji  zgłosili: Radny  Robert  Wójcik,  Radna  Zofia
Wielemborek.
Odpowiedzi udzielił: Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta.
Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Wiśniewski ogłosił przerwę.

Przerwa od  11.05  do 11.15.       
Po przerwie

Pytania dot. przedstawionej informacji zgłosili: Radna Zofia Kroc, Radny Jakub Wolski,
Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Wiśniewski.
Odpowiedzi udzielili: Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Jacek  Wiśniewski  stwierdził,  że  Rada  przyjęła
Informację Burmistrza Miasta o działaniach w okresie między Sesjami.

Ad. 6
Sprawy różne. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Jacek  Wiśniewski  przedstawił  pisma  jakie  zostały
skierowane do Rady Miejskiej w Łowiczu:

1. Wniosek  w  sprawie  lokalizacji  inwestycji  mieszkaniowej.  Radni  otrzymali  pismo
z odpowiedzią udzieloną przez Burmistrza. 

(stanowi załącznik)

Delegacja z II Liceum Ogólnokształcącego im. Mikołaja Kopernika w Łowiczu - uczniowie
pod okiem Magdaleny Przyłuskiej  dokonali  podsumowania projektu PULCHRA - projekt
edukacyjny  zwiększający  zrozumienie  dla  idei  funkcjonowania  miasta  jako  ekosystemu.
W ramach projektu uczestniczyli w akcji "Ciepło, cieplej, gorąco" - akcji, w której poszukują
sposobów na ochłodzenie miasta i zmniejszenie poziomu zanieczyszczenia powietrza.

W dyskusji  wzięli  udział:  Radny Lech Aniszewski,  Radny Robert Wójcik, Pan Kazimierz
Grocholewicz Naczelnik Ochotniczej Straży Pożarnej, Radny Michał Trzoska, Radny Robert
Wójcik, Radna Zofia Wielemborek,  Radna Zofia Kroc, Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz
Miasta.

Ad. 7 
Debata nad raportem o stanie Gminy Miasto Łowicz za 2020 rok.

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Wiśniewki przedstawił planowany przebieg debaty.
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1. Zgodnie  z  zapisem  w  statucie  Miasta  Łowicza  §  22  ust.  3  cyt,  „Na  sesji  Rady
Miejskiej, w punkcie, w którym rozpatrywany jest raport o stanie Miasta i prowadzona
jest  debata  nad  tym  raportem,  Przewodniczący  Rady  dopuszcza  do  głosu  formalnie
zgłoszonych mieszkańców Miasta po otwarciu dyskusji, w pierwszej kolejności, przed
wystąpieniami Radnych”. 

Zgodnie  z  decyzją  Rady  Miejskiej  w  Łowiczu  czas  wystąpień  mieszkańców  jest
nieograniczony.
Do dyskusji zgłosiło się 8 mieszkańców w następującej kolejności:

Lp. Imię i nazwisko
1 Krzysztof Bandos
2 Wojciech Kunat 
3 Anna Bieguszewska 
4 Grażyna Wołynik 
5 Michał Zieliński 
6 Andrzej Biernacki 
7 Piotr Tarczyński
8 Jarosław Śmigiera 

Obecnych na Sesji Rady Miejskiej było 6 mieszkańców, którzy zabrali głos w debacie:
1) Pan Krzysztof Bandos,
2) Pani Ania Bieguszewska - wypowiedź odczytała Pani Krystyna Banaszkiewicz,
3) Pani Grażyna Wołynik  - wypowiedź odczytał Radny Robert Wójcik,  
4) Pan Michała Zielińskiego  - wypowiedź odczytał Pan Bogusław Bończak Zastępca 

Burmistrza,
5) Pan Piotr Tarczyński,
6) Pan Jarosław Śmigiera.

2. W następnej kolejności głos zabierają radni.
Zgodnie z  art.  28aa ust.  5  ustawy o samorządzie gminnym cyt.  „W debacie nad
raportem o stanie gminy radni zabierają głos bez ograniczeń czasowych”.
3. W celu udzielenia odpowiedzi na ewentualnie zadane pytania i ustosunkowanie
się  do postawionych  zarzutów  na   zakończenie  debaty  głos  zabierze  Burmistrz
Miasta.
4. Po wypowiedzi Burmistrza nie przewiduje się powtórnego zabierania głosu przez
Radnych

Przewodniczący  Rady Miejskiej  Jacek Wiśniewki stwierdził,  że  skoro  Radni  uwag nie
zgłosili przyjęte zasady obowiązują.

W debacie  nad  Raportem  o  stanie  Gminy  Miasto  Łowicz  za  2020  rok  głos  zabrali:
Pan Krzysztof Bandos, Pani Krystyna Banaszkiewicz odczytała wypowiedź w imieniu Pani
Anny  Bieguszewskiej,  Radny  Robert  Wójcik  odczytał  wypowiedź  w  imieniu  Grażyny
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Wołynik,  Pan  Bogusław  Bończak  Zastępca  Burmistrza  odczytał  wypowiedź  w  imieniu
Michała Zielińskiego, Pan Piotr Tarczyński, Pan Jarosław Śmigiera. 

W debacie nad Raportem o stanie Gminy Miasto Łowicz za 2020 rok głos zabrali: Radny
Michał Trzoska, Radna Zofia Wielemborek.

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Wiśniewki zarządził przerwę w obradach.

Przerwa od godz. 13.38 do godz. 13.48
Po przerwie

Po przerwie w debacie nad Raportem o stanie Gminy Miasto Łowicz za 2020 rok głos
zabrali: Radny Lech Aniszewski, Radny Michał Terenowicz.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Jacek  Wiśniewski zarządził  przerwanie  sesji  w  dniu
23 czerwca 2021 roku w związku z tym, że Rada Miejska większością głosów zadecydowała
o przerwania sesji i kontynuowaniu jej w dniu 24 czerwca 2021 roku o godz. 9.00.

Kontynuacja sesji w dniu 24 czerwca 2021 roku o godz. 9.00

Obecni Radni:
1. Radny Lech Aniszewski.
2. Radny Marek Boroski.
3. Radny Grzegorz Durka.
4. Radny Dariusz Dzik. 
5. Radna Wiesława Gębura.
6. Radny Krzysztof Igielski.
7. Radny Krzysztof Janicki. 
8. Radny Łukasz Jażdżyk. 
9. Radna Zofia Kroc.
10. Radny Krzysztof Olko. 
11. Radny Paweł Pięta.
12. Radny Leszek Plichta. 
13. Radny Józef Szczepanik.
14. Radny Michał Terenowicz.
15. Radny Michał Trzoska.
16. Radna Zofia Wielemborek.
17. Radny Jacek Wiśniewski.
18. Radny Jakub Wolski.
19. Radny Robert Wójcik. 
20. Radny Henryk Zasępa. 
21. Radny Tadeusz Żaczek.
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Po przerwie w debacie nad Raportem o stanie Gminy Miasto Łowicz za 2020 rok głos
zabrali: Radny Lech Aniszewski, Radny Michał Terenowicz, Radny Robert Wójcik, Radny
Józef Szczepanik, Radny Paweł Pięta, Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta.

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Wiśniewki zarządził przerwę w obradach.

Przerwa od godz. 10:30 do godz. 10:45.
Po przerwie

Ad. 8
Projekt uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Burmistrza Miasta Łowicza -
przedstawił Pan Jacek Wiśniewski Przewodniczący Rady.

(stanowi załącznik)

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Jacek  Wiśniewski stwierdził,  że  jest  kworum
i zaproponował  głosowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  udzielenia  wotum  zaufania  dla
Burmistrza Miasta Łowicza.

1. Radny Lech Aniszewski głosował „przeciw”.
2. Radny Marek Boroski głosował „za”.
3. Radny Grzegorz Durka „wstrzymał się” od głosu.
4. Radny Dariusz Dzik głosował „za”.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „za”.
6. Radny Krzysztof Igielski głosował „przeciw”.
7. Radny Krzysztof Janicki głosował „za”. 
8. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „przeciw”. 
9. Radna Zofia Kroc „wstrzymała się” od głosu.
10. Radny Krzysztof Olko głosował „za”.
11. Radny Paweł Pięta głosował „przeciw”.
12. Radny Leszek Plichta głosował „za”. 
13. Radny Józef Szczepanik głosował „za”.
14. Radny Michał Terenowicz głosował „przeciw”.
15. Radny Michał Trzoska głosował „przeciw”.
16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”.
17. Radny Jacek Wiśniewski „wstrzymał się” od głosu.
18. Radny Jakub Wolski głosował „przeciw”.
19. Radny Robert Wójcik głosował „przeciw”. 
20. Radny Henryk Zasępa głosował „za”. 
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „przeciw”.

9 „za”, 9 „przeciw”, 3 „wstrzymujące”
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Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Wiśniewski stwierdził, że Rada Miejska nie podjęła
bezwzględną  większością  głosów  uchwały  w  sprawie  udzielenia  wotum  zaufania  dla
Burmistrza Miasta Łowicza.
Zgodnie  z  art.  28aa  ust.  9  Ustawy o samorządzie  gminnym  cyt.  „Nie  podjęcie  uchwały
o udzielenie  wójtowi  wotum  zaufania  jest  równoznaczne  z  podjęciem  uchwały  o
nieudzieleniu wójtowi wotum zaufania”. 
W związku z powyższym Rada Miejska podjęła uchwałę w sprawie nieudzielenia wotum
zaufania dla Burmistrza Miasta Łowicza:

Uchwałę Nr XXXVII/313/2021

Ad. 9
1/ Rozpatrzenie sprawozdań Sprawozdanie z wykonania budżetu  Gminy Miasto Łowicz
za 2020 rok i informacji o stanie mienia komunalnego Miasta Łowicza – przedstawił Pan
Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta.

(stanowi załącznik)

2/ Rozpatrzenie sprawozdań sprawozdanie finansowego Gminy Miasto Łowicz za 2020
rok – przedstawił Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta.

(stanowi załącznik)

Ad. 10 
1/ Opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta
Łowicza za 2020 rok – przedstawił Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta.

(stanowi załącznik)

2/ Uchwałę  Komisji  Rewizyjnej  w  sprawie  wniosku  o  udzielenie  absolutorium  –
przedstawił Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Radny Jakub Wolski.

(stanowi załącznik)

3/ Opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej – przedstawił
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Radny Jakub Wolski. 

(stanowi załącznik)

4/ opinie  poszczególnych Komisji  Rady o sprawozdaniu z  wykonania budżetu miasta
i sprawozdaniu finansowym za 2020 rok:

Opinię Komisji  Społecznej – przedstawił Przewodniczący Komisji Radny Paweł Pięta. 
Opinię  Komisji  Mieszkaniowej  i  Socjalnej  –  przedstawił  Przewodniczący  Komisji  Radny
Leszek Plichta.
Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta – przedstawił Przewodniczący Komisji Radny
Michał Terenowicz 
Opinię Komisji Budżetu i Finansów - przedstawił Przewodniczący Komisji Lech Aniszewski.

(stanowią załączniki)
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Ad. 11
Dyskusja: nad sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Miasto Łowicz za 2020 rok
i informacji  o  stanie  mienia  komunalnego  Miasta  Łowicza  oraz  sprawozdaniem
finansowym Gminy Miasto Łowicz za 2020 rok.

Do dyskusji zgłosili się następujący Radni:
Radny Michał Trzoska
Radna Zofia Wielemborek
Wiceprzewodniczący Rady Marek Boroski
Radny Lech Aniszewski
Radny Michał  Trzoska przedstawił  stanowisko klubu Radnych „Prawo i Sprawiedliwość
i Niezależni.
Poinformował,  że  przygotował  stanowisko  klubu  Radnych  „Prawo  i  Sprawiedliwość
i Niezależni”, w którym znajdują się przede wszystkim liczby. Stwierdził, że nie będzie ich
przedstawiał, gdyż w dniu 23 czerwca 2021 r. dużo o liczbach rozmawiano. Dobrą praktyką
będzie,  że  dyskusja  nad  raportem  o  stanie  miasta   będzie  połączona  z  dyskusją  o
absolutorium,  gdyż  sprawy  finansowe  i  niefinansowe  się  ze  sobą  nierozerwalnie  wiążą.
Stwierdził, że zwróci uwagę na kilka rzeczy. Radni zwracają uwagę mniej więcej na te same
rzeczy, liczby, ale wyciągają podobne wnioski.
Odniósł się do wypowiedzi Radnego Roberta Wójcika dotyczącej  śmieci.  Podał przykłady
Łęcznej  i  Świdnika.  Miast,  które  wprowadziły  system  uszczelnienia  opłat  za  śmieci.
Poinformował,  że  Zduńska  Wola  ma  za  sobą  batalię  sadową,  dzięki  której  zamówienia
dotyczące  odbioru  odpadów  może  odbywać  się  w  procedurze  in  house.  Koszt  odbioru
odpadów w Zduńskiej Woli wynosi 28 zł i 56 zł, natomiast w Łowiczu 33 zł i 66 zł. Podał
przykład  miasta  Ciechanowa,  który  jako pierwszy wprowadził  kontenery  na  śmieci.  Tam
poziom segregacji radykalnie się zwiększył w krótkim czasie. W mieście Ciechanów koszt
odbioru odpadów wynosi 13 zł i 26 zł od osoby. Stwierdził, że nie potrzebne było zwrócenie
uwagi w wypowiedzi,  że Radni z Prawa i Sprawiedliwości są odpowiedzialni za Raport o
stanie  Miasta  za  te  12  lat  rządzenia  w  koalicji  z  Burmistrzem.  Nie  zgodził  się  z  tą
wypowiedzią, gdyż Raport o stanie miasta jest po raz trzeci z rzędu dyskutowany. Radnemu
Robertowi Wójcikowi chodziło pewnie o odpowiedzialność za całość raportu. Stwierdził, że
koalicja z „Prawem i Sprawiedliwością” w przeciwieństwie do koalicji z „Łowickie.pl” była
programowa,  a nie personalna.  Celem było  zmienianie  Łowicza  nie  obsadzanie  stanowisk.
Tak długo jak PIS oceniało pracę Burmistrza dobrze tak długo trwała koalicja. 
Przytoczył wypowiedź Radnego Roberta Wójcika, który stwierdził, że od 2014 roku bilans
miasta tylko dwa razy był na plusie. Patrząc na dane od 2010 roku bilanse wyglądają lepiej:
rok 2010 na plusie, rok 2011 na minusie, rok 2012 na plusie, rok 2013 na plusie, rok 2014
na plusie,  rok 2015 na  minusie,  rok  2016 na  plusie,  rok 2017 na  minusie.  W 2017 roku
zaczyna się „korozja” koalicji. W 2018 roku PIS nie kontynuuje koalicji. Kiedy „Łowickie.pl”
jest w koalicji w 2019 roku był największy deficyt ponad 11,5 mln zł. Bilans w 2020 roku
także  jest  na minusie.  Zwrócił  uwagę  na  zadłużenia  miasta  w  przeliczeniu  na  jednego
mieszkańca. W roku 2010 zadłużenie wyniosło – 744 zł, natomiast 2018 roku 1019 zł, czyli
zadłużenie na jednego mieszkańca w ciągu 8 lat wzrosło o 274 zł. W ciągu dwóch kolejnych
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lat 2019-2020 wrasta do kwoty 2055 zł, czyli wzrost o 1037 zł. To jest moment kluczowy.
Nastąpił ten rok, kiedy miasto zaciągnęło kredyt na ponad 23 mln 700 tys. złotych. Radni z
klubu „Łowickie.pl” głosowali za kredytem, co było pewnym stopniu uzasadnione. 
Stwierdził,  że  dochody  ogółem  wzrosły  o  27  %  i  jest  to  najwyższy  wzrost  w  ostatniej
dekadzie. Miasto pozyskało dużo środków zewnętrznych. Miasto otrzymało 8 mln z Funduszu
Inwestycji Lokalnych. Dochody bieżące wzrosły o 8 %. Kolejny rok z rzędu nastąpił spadek
wykonania  dochodów z  majątku  gminy.  Również  po  raz  pierwszy  od  dekady  zaliczamy
spadek dochodów z udziału z podatku od osób fizycznych. Spada liczba mieszkańców miasta
Łowicza.  Jednocześnie wzrosły dochody z udziału w podatku od osób prawnych i  jest  to
najwyższy procentowy wzrost od 2017 roku. Skuteczne okazały się instrumenty dekowane
przedsiębiorcom  przez  rząd  Prawa  i  Sprawiedliwości:  tarcze  antykryzysowe,  bezzwrotne
pożyczki,  środki na kapitał  obrotowy,  środki na przebranżowienie,  zwolnienie ze składek.
Wzrosły dochody z subwencji oświatowych, ale także dokładamy do oświaty.  Kolejny rok
wzrostu dochodów z zakresu administracji rządowej i innych zleconych ustawami - z 31,7
mln zł do 38,7 mln zł. To z powodu objęcia, od dnia 1 lutego 2020 r., bez względu na dochód,
także pierwszego dziecka programem świadczenia wychowawczego „500 +”. To są te środki,
których niedługo nie będziemy przez budżet przeprowadzać. 
Wydatki miasta wzrosły w 2020 r. o niemal 22%  w stosunku do roku 2019. Jest to siódmy
rok z rzędu, wzrostu wydatków. 
Rok 2020 był kwotowo rekordowy pod względem wydatków inwestycyjnych. I to zarówno
pod względem kwoty, jak i wzrostu procentowego rok do roku - to 76% więcej niż w roku
2019. Porównał strukturę wydatków, gdyż takie dane są także w budżecie.  Rok 2010 był
rokiem  najbardziej  inwestycyjnym  –  32,86  %.  W  2020  roku  33,41%  wydatków
przeznaczonych na inwestycje, czyli została przekroczona granica 1/3 budżetu. Powodem są
te dwie największe inwestycje. 
Dynamicznie  rosną  wydatki  bieżące  -  o  ponad 9%.  W ostatniej  dekadzie  nie  było  roku,
w którym te wydatki by nie rosły.  
Podczas  zmian  budżetowych  zmniejszono  w  ciągu  roku  dochody  ze  sprzedaży  mienia
komunalnego. Zapytał o realne planowanie. 
Zadłużenie  mieszkańców miasta  – zaległości  wymagalne:  w podatku od nieruchomości  w
roku 2019 od osób fizycznych było 502 zł, a 2020 roku w 813 zł - to bardzo duży wzrost; w
podatku  od  nieruchomości  od  osób  prawnych  w 2019  roku  913 000  zł,  a  w  2020  roku
1 200 000 zł;  podatek od środków transportowych  tu spadek z 481 000 zł  do 316 000 zł;
gospodarowanie odpadami z 220 000 zł do 383 000 zł – to  bardzo niepokojący trend. 
Pod  względem  finansowym  rok  2020  to  dziwny  rok.  Wielki  wpływ  na  wiele  aspektów
naszego życia,  jak również finanse  miasta  miała  pandemia  Covid-19.  W wielu miejscach
budżetu widać jak wielki wpływ miała pandemia na wykonanie budżetu w roku 2020. Ale
absolutnie pandemia nie tłumaczy, nie usprawiedliwia lawinowo rosnącego zadłużenia miasta
i zgody na taką politykę nie ma.
W roku 2019 został  ustanowiony niechlubny rekord zadłużenia miasta na poziomie ponad
45,5 mln. W roku 2020 ten rekord został pobity i zadłużenie wynosi niemal 56 mln zł. Żeby
jeszcze  lepiej  zobrazować te  liczby:  w 2006 roku Krzysztof  Jan Kaliński  został  wybrany
na urząd  Burmistrza  Łowicza.  Sprawozdanie  finansowe  za  ten  rok,  za  który  jeszcze
w większości  odpowiadał  poprzedni  burmistrz  Ryszard  Budzałek  wynosiło  niecałe  7
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milionów złotych, co stanowiło niecałe 13% dochodów. W 2006 roku objęcia urzędu przez
Krzysztofa Jana Kalińskiego,  zadłużenie  na mieszkańca wynosiło  228,53 zł.  Po 15 latach
rządów zadłużenie wynosi 8 razy tyle - niemal 56 mln zł i jest to ponad 30% dochodów. Efekt
- każdy mieszkaniec zadłużony jest na 2055,77 zł. W ciągu 15 lat niemal 10-krotnie wzrosło
zadłużenie liczone na mieszkańca miasta. Warto podkreślić, że największy wzrost zadłużenia
notujemy w trzech  ostatnich  latach,  czyli  w  czasie,  kiedy  Pan  Burmistrz  zdecydował  się
przyjąć za sterami miasta jasny, antyrządowy kurs. Zgody na taką politykę nie ma.
Radna Zofia Wielemborek poinformowała, że Budżet Miasta na rok 2020 został uchwalony
przez Radę Miejską w dniu 30 grudnia 2019 roku. W ciągu roku budżetowego podejmowano
zmiany w budżecie uchwałami Rady oraz Zarządzeniem Burmistrza.
Na dzień 31 grudnia 2020 plan budżetu po zmianach przedstawiał się następująco: dochody -
178 930 916,72 zł, a wykonanie - 179 717 827,81 zł, co stanowi 100,4 % planu rocznego.
Wykonanie dochodów jest wyższe o 27,4% w stosunku do roku ubiegłego.

Przychody:

plan - 25 752 486,00 zł,

wykonanie - 23 444 648,47 zł.

Wydatki:

plan - 198 934 721,32 zł,

wykonanie: 186 136 055,14 zł,

co stanowi 93,6% planu rocznego. Wykonanie wydatków jest wyższe o 21,9% w stosunku
do roku ubiegłego.

Rozchody:

plan - 5 748 681,40 zł, 

wykonanie - 5 695 035,43zł, co stanowi 3,2% wykonanych dochodów ogółem.

Budżet  zaplanowano z deficytem na kwotę 20 003 804,60 zł,  zrealizowano w wysokości
6 418 227,33 zł.  Dochody bieżące zrealizowano w wysokości 142 144 372,15 zł,  wydatki
bieżące w wysokości 135 114 525,36 zł. Nadwyżka operacyjna wyniosła 7 029 846,79 zł.

Zadłużenie miasta z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek na dzień 31.12.2020 r. wynosi
55 925 181,17 zł, co stanowi 31,1% wykonanych dochodów ogółem. 

Strukturę  dochodów  i  wydatków  w  poszczególnych  grupach  w  latach  2010-2020
przedstawiają  ujęte  w sprawozdaniu  tabele.  Stwierdziła,  że  wykonała  analizę  dochodów i
wydatków, jednak nie będzie jej przedstawiać. 

Dochody wykonane powyżej planu w roku 2020 to m.in.:

1. podatek od czynności cywilno–prawnych: 126,1%,
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2. dochody z najmu i dzierżawy składników majątkowych: 117,7%,

3. dochody z  tytułu  przekształcenia  prawa użytkowania  wieczystego  w prawo
własności: 107,8%,

4. pozostałe dochody własne gminy: 105,9%,

5. udział w podatku osób fizycznych PIT: 103,8%,

6. wpływy z podatków:

 podatek od środków transportu: 109,2%,

 podatek od nieruchomości: 101,4%,

 podatek rolny i leśny: 101,0%.

Nie zgodziła się z wypowiedzią Radnego Michała Terenowicza przy Raporcie o stanie miasta,
że miasto nie udziela pomocy przedsiębiorcom. 

Przykłady:

- udzielono ulgi dla przedsiębiorców na kwotę 650 tys. złotych, w tym:

• umorzenie 250 tys. zł,

• odroczenie 260 tys. zł,

• rozłożenie na raty 140 tys. zł.

Zawsze  jest  przychylność  miasta  na  rzecz  przedsiębiorców.  Również  jest  przychylność
Radnych jako, że kwoty podatków jakie Rada Miejska uchwaliła w 2019 roku i nie zmieniły
się w 2020 roku i  są niższe od obowiązujących stawek. Podatek od gruntów związanych
z prowadzeniem działalności gospodarczej rada uchwaliła na poziomie 0,82 zł, a maksymalna
stawka w 2020 roku wynosiła  0,95  zł.  Podatek  od  budynków lub ich  części  związanych
z prowadzeniem działalności wynosi 21,15 zł, a maksymalna wynosi 23,90 zł. 

Skutki obniżenia górnych stawek podatków za rok 2020 wyniosły:

• podatek od środków transportu 1 307 472,47zł -  osoby fizyczne oraz 215 230,44 zł –
osoby  prawne,  razem 1 522 702,91 zł, 

• podatek od nieruchomości 1 261 265,79 zł osoby fizyczne oraz 1 439 477,29 zł osoby
prawne, razem 2 700 743,08 zł.

Ogółem skutki obniżenia górnych stawek tych podatków to kwota 4 223 445,99 zł. To bardzo
dobre zjawisko. Od 2019 roku stawki nie zostały podwyższone. Trzeba o tym mówić, trzeba
to pamiętać. To zostaje w kieszeni podatników.

W podatkach salda zaległości wynoszą:
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 podatek od środków transportu - 316 017,59 zł,

 podatek od nieruchomości - 1 224 622,16 zł,

 podatek rolny i leśny - 357,00 zł.

Razem salda zaległości wynoszą 1 540 996,75 zł.

Co roku Rada w budżecie  musi  zabezpieczać  środki  na  wydatki  oświatowe.  Są wydatki,
których się nie pokrywa z subwencji. Wydatki na oświatę zostały dofinansowane z budżetu
miasta do wysokości 30%. Za rok 2020  w wysokości 24,02%. 

Rok  2020  zaznaczył  się  dobrym  wykonaniem  wydatków  i  zakupów  inwestycyjnych,  po
mimo, że był to bardzo trudny czas. Wykonano wydatki w wysokości 51 021 529,78 zł -
86,8% wykonania planu. W strukturze wydatków inwestycje wynoszą 27,4%.

Poprzedni rok był trudny ze względu na pandemię, lecz gospodarczo był to dobry rok. Miasto
pozyskało  ok.  20  mln  środków zewnętrznych,  co  stanowi  znaczną  kwotę.  Nie  wszystkie
inwestycje  udało  się  wykonać.  W  trakcie  roku  budżetowego  uchwałą  Rady  Miejskiej
zmniejszono  m.  in.  wydatki  z  budżetów  obywatelskich.  Rada  podjęła  również  uchwałę
dotyczącą wydatków inwestycyjnych, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2020
na kwotę 599 746,50 zł.

W  sprawozdaniu  z  wykonania  budżetu  przedstawiono  dochody  i  wydatki  związane
z gromadzeniem środków z  opłat  za  odbiór  odpadów komunalnych  za  2020  rok.  Miasto
ze środków własnych dołożyło kwotę 1 819 658,67 zł. Saldo zaległości na dzień 31.12.2020
roku wynosiło 383 061,38 zł. Teraz zostanie wprowadzone prawo, które będzie zezwalało na
dopłacanie do odpadów ze środków własnych. Problem zwiększającego się dofinansowania
miasta  był  tematem na  wielu  komisjach  i  sesjach  Rady Miejskiej.  Radni  nie  chcą,  żeby
mieszkańcy płacili dużo. W sprawozdaniu jest  informacja, że z opłatami za śmieci zalega
1024 płatników. Zapytała, ilu jest ukrytych. System opłat za odpady należy uszczelnić. 

Rok  2020  był  rokiem  trudnym  ze  względu  na  pandemię,  jednak  stwierdziła,  że  miasto
i jednostki podległe zdały egzamin. Miasto jako jedno z pierwszych dostarczało mieszkańcom
maseczki.  Wielu  radnych  uczestniczyło  w  tej  akcji.  Na  os.  Starzyńskiego  dostarczała
mieszkańcom maseczki wspólnie z Radnym Dariuszem Dzikiem. W mieście podjęto wiele
działań,  aby  utrzymać  funkcjonowanie  lokalnej  administracji  i  zapewnić  zdrowie  oraz
bezpieczeństwo  wszystkim  mieszkańcom.  Stwierdziła,  że  przy  omawianiu  sprawozdania
należy o  tym nadmienić.  Ten trudny czas  udało  się  przejść  „suchą stopą”.  Podziękowała
za to urzędnikom  miejskim,  pracownikom  MOPS-u  za  aktywne  włączenie  się  podczas
pandemii.  Miasto  nie  ma  zobowiązań ponad plan  ustalony w budżecie  na  2020 rok  oraz
nie ma zobowiązań wymagalnych. Wszystkie podległe jednostki miały zabezpieczone środki
na prawidłową realizację swoich zadań. Regionalna Izba Obrachunkowa, która jest organem
nadzoru,  pozytywnie  zaopiniowała  sprawozdanie  z  wykonania  Budżetu  Miasta  Łowicza
za 2020 rok.

Poinformowała, że Radni z Klubu „Łączy Nas Łowicz” będą głosowa
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 „za”  zatwierdzeniem  sprawozdań  finansowych  wraz  ze  sprawozdaniem  opisowym  z
wykonania  budżetu  za  2020  rok  oraz  udzieleniem  Burmistrzowi  Miasta  Łowicza
absolutorium z tytułu wykonania Budżetu Miasta Łowicza za 2020 rok.

Wiceprzewodniczący Rady Marek Boroski  nawiązał się do słów wypowiedzianych przez
Radnego Michała Trzoskę, stwierdził, że Burmistrzowi zawsze było bliżej do prawej niż do
lewej  strony.  Stwierdził,  że  to  z  winy  Prawa  i  Sprawiedliwości  nie  powstała  koalicja.
Stwierdził, że rozmawia z ludzi bez względu na opcje polityczną. 
Stwierdził,  że Panu Krzysztofowi Kalińskiego należy oddać wielki szacunek za to, że jest
naszym Burmistrzem i wygrał wybory około 70% poparciem mieszkańców.  Nie zgadza się,
ze wszystkimi decyzjami podejmowanymi przez Burmistrza np. z emisją obligacji, budową
ul. Klickiego  bis  –  z  powodu  braku  środków.  W  2020  roku  w  czasie  pandemii  zostały
wykonane na osiedlu Korabka dwie ulice: Jaworową i Dębowa. Został również poprawiony
chodnika na ul. Kwiatowej, o który zabiegał Radny Michał Terenowicz. 
Stwierdził,  że  Radni  nie  głosowali  przeciwko tunelowi,  tylko  za  odrzuceniem wykonania
projektu technicznego. Nie było wiadomo ile tunel ma kosztować, znana była tylko kwota
jaką ma przekazać PKP. Gdyby były poczynione oszczędności,  tunel byłby zrobiony.  Nie
został uregulowany stan prawny drogi ul. Mostowej - od przejazdu kolejowego do kapliczki
jest to droga  powiatowa.  Miasto  nie  może  wykonywać  inwestycji  na  nie  swoim  terenie.
Przy obwodnicy  najpierw  trzeba  się  zastanowić  kto  w  tym  mieście  nie  lubi  Prawa
i Sprawiedliwości. Ktoś te protesty i banery finansuje. W końcu okaże się, że nie powstanie
łącznik od ul. Bolimowskiej do ul. Warszawskiej. Będą protesty i sprawy sądowe. 
Przedsiębiorcę  poznaje  się  po  tym  jak  traktuje  pracownika.  Nikt  nie  pomyślał  o
pracownikach, którzy stracili pracę. Pochwalił rząd, który podniósł kwotę najniższej krajowej
pensji. 
Poinformował,  że  ma  wielki  szacunek  do  Burmistrza  i  podziwia  go  za  wytrzymałość  –
wysłuchuje krytyki. Na obecne czasy mamy bardzo dobrego Burmistrza i jako Radni musimy
go wspierać. Będzie głosował „za” uchwaleniem absolutorium.
Radny Lech Aniszewski stwierdził,  że o liczbach nie będzie mówił,  bo wszystko zostało
powiedziane.  Przytoczył  przysłowie  „Uderz  w  stół  a  nożyce  się  odezwą”.  Stwierdził,
że uderzeniem stół  był  wyświetlony wczoraj  film.  Zabolało  Radnych  to,  że  rok  temu nie
słyszeli słów Skarbnika lub ich nie chcieli usłyszeć.
Burmistrz mówił o kosztach kredytu. Miasto musi spłacić koszt kredytu, ale także sam kredyt.
Chciałby  wziąć  kredyt  i  złożyć  firmę  taksówką.  Wozić  wszystkich  mieszkańców  miasta
i im służyć.  Tak,  żeby  koszt  kredytu  wraz  z  odsetkami  spłacili  mieszkańcy.  Tylko,
czy mieszkańcy  tego  chcą.  Nie  powinno  się  rozdzielać  kosztu  kredytu  i  kwoty  samego
kredytu. Należy liczyć sumę. Jedno i drugie muszą spłacić mieszkańcy. 
Dochody  własne.  Podatek  od  nieruchomości  został  podniesiony  w  2019  roku  za  czasu
koalicji.  Argumentem  było  to,  że  nie  był  podnoszony  od  6  lat.  Patrząc  w  Wieloletnią
Prognozę  Finansową  to  przewiduje  ona  podniesienie  podatków  od  nieruchomości  o  poł
miliona, w każdym kolejnym roku planowane są podwyżki. To kolejne pieniądze wyciągnięte
z kieszeni mieszkańców. 
Budżet obywatelski nie został zawieszony. Został wykonany chodnik na ul. Starzyńskiego,
oświetlenie  w lasku miejskim.  Zaplanowano inwestycje  naprawcze siłowni plenerowych  i
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placu zabaw. Zapytał, czy był podział na lepsze i gorsze projekty z budżetu obywatelskiego.
Budżet obywatelski jest zawieszony tylko dla niektórych projektów. Ul. Chabrowa to wstyd.
Stwierdził,  że zazdrości że na os. Korabka dwie inwestycje zostały wykonane. Na osiedlu
Górki nawet jedna nie została wykonana. Stwierdził, że nie atakuje ludzi tyko przedstawia
swoją subiektywną ocenę. Ma wrażenie, że Burmistrz świetnie manipuluje i stosuje politykę.
Wniosek, który złożyli  mieszkańcy o wykonanie ul. Chabrowej z ciągiem pieszo-jezdnym
Burmistrz  wykorzystuje  jako  argument,  żeby  ta  ulica  nie  został  wykonana.  Wniosek
ten zaproponował  na  spotkaniu  osiedlowym  Radny  Krzysztof  Janicki.  Przypomniał,  że
zwracał  uwagę  na  to,  że  to  jest  alternatywna  możliwość  wykonania  tej  drogi.  Jeśli  ten
wniosek dziś blokuje wykonanie tej drogi  to co blokowało wykonanie drogi przez 5-6 lat. W
lutym  była  informacja,  że nie  można  drogi  wykonać,  bo  jest  niezgodna  z  planem
zagospodarowani  przestrzennego.  Miesiąc  temu  była  informacja,  że  jednak  można  ją
wykonać.  Na  spotkaniu  była  informacja,  że  miasto  nie  może  znaleźć  projektanta  do
zaprojektowania tej drogi. Są projektanci, którzy to wykonają. Stwierdził, że zwróci się do
miasta  o  ogłoszenie  przetargu  na  wykonanie  dokumentacji  technicznej  na  wykonanie  ul.
Chabrowej. Są projektanci, którzy chcą zaprojektować tą drogę w obecnym jej przebiegu i
przy zapisach zawartych w planie zagospodarowania przestrzennego. Przypomniał, że ponad
rok temu zaproponował podzielenie miasta na rejony i ogłoszenie przetargów cząstkowych na
odbiór  odpadów.  Byłaby  to  szansa  dla  mniejszych  firm  –  stworzenie  konkurencji.
Konkurencyjność wprowadza na rynek możliwość wykonania usługi taniej. Jeśli miasto tego
nie chce i w mieście ma by
 jeden  jedyny  przedsiębiorca,  który  wykonuje  taką  usługę  –  to  tak  będzie.  Niebawem
Burmistrz będzie musiał ogłosić przetarg na odbiór odpadów w mieście. Zwrócił uwagę, żeby
nie było tak, że Burmistrz najpierw ogłosi przetarg a następnie przedstawi Radzie Miejskiej
warunki  przetargu,  regulamin  oczyszczania  miasta  i  wywozu  śmieci.  Warto  wcześniej
porozmawiać i przedstawić warunki Radnym. A tak później mówi się, że to przez Radnego bo
coś wprowadził,  że jest drożej i że opony są nieodbierane. Mieszkańcy byli  zaskoczeni, że
opony nie są odbierane. A Radni usłyszeli, że się nic nie zmieni w regulaminie. Jednak się
zmieniło  i  mieszkańcy  musza  sami  opony  wywozić  do  Punktu  Selektywnego  Zbiórki
Odpadów Komunalnych.  
Wyraził  nadzieję,  że  Radni  wezmą  słowa  Pana  Skarbnika  do  serca.  Wyraził  nadzieję,
że większość  mieszkańców  Łowicza  doceni,  że  dwa  Kluby  „podjęły  rękawicę
odpowiedzialności  za  miasto  i  za  jego finanse”  w zeszłym  roku wprowadzając  poprawki
do budżetu miasta. To dzięki dwóm klub Radnych „Łowickie.pl” i „Prawo i Sprawiedliwość
i niezależni” miasto nie ma tak ogromnego zadłużenia jakie było planowane. 
Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta stwierdził,  że w sprawie ul. Chabrowej został
złożony  wniosek  mieszkańców  o  zmianę  planu  zagospodarowania  przestrzennego.  Taki
wniosek poddany jest odpowiedniej procedurze. Zmiana planu trwa przez minimum 1,5 roku.
Radny  poprosił  o  wykonanie  projektu  na  wykonanie  tej  ulicy.  Jako  Burmistrz  nie  może
pozwolić sobie na takie złamanie prawa. 
Podziękował za uwagi. Radni podają liczby z budżetu od 2004 roku. Zwrócił uwagę, że od
tego  roku  nastąpiła  inflacja,  a  budżet  miasta  był  czterokrotnie  mniejszy.  Nie  powinno
podawać się liczbowo zadłużenia i porównywać z budżetem sprzed 15 lat. Wiadomo, że to
wyjdzie na niekorzyść 2020 roku. 
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To był trudny, ale dobry rok, także finansowo pomimo pandemii. Nie sądził w maju 2020
roku,  że  rok  będzie  tak  dobrze  zakończony.  Wiele  trudności  udało  się  pokonać.  Miasto
pozyskało środki zewnętrzne w kwocie 20 000 000 zł.  
Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Wiśniewski poprosił o zakończenie dyskusji w tym
temacie – te kontrowersje nie zostaną rozstrzygnięte. Otwiera się nowy front dyskusji. 
Zakończył dyskusję w tym temacie.

Ad. 12 
Projekt  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  wraz
ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2020 rok - przedstawił Pan Krzysztof Kaliński
Burmistrz Miasta. 

(stanowi załącznik)

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Jacek  Wiśniewski stwierdził,  że  jest  kworum
i zaproponował  głosowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania
finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2020 rok.

1. Radny Lech Aniszewski „wstrzymał się” od głosu.
2. Radny Marek Boroski głosował „za”.
3. Radny Grzegorz Durka „wstrzymał się” od głosu.
4. Radny Dariusz Dzik głosował „za”.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „za”.
6. Radny Krzysztof Igielski „wstrzymał się” od głosu.
7. Radny Krzysztof Janicki głosował „za”. 
8. Radny Łukasz Jażdżyk „wstrzymał się” od głosu. 
9. Radna Zofia Kroc „wstrzymała się” od głosu.
10. Radny Krzysztof Olko głosował „za”.
11. Radny Paweł Pięta „wstrzymał się” od głosu.
12. Radny Leszek Plichta głosował „za”. 
13. Radny Józef Szczepanik głosował „za”.
14. Radny Michał Terenowicz głosował „przeciw”.
15. Radny Michał Trzoska „wstrzymał się” od głosu.
16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”.
17. Radny Jacek Wiśniewski „wstrzymał się” od głosu.
18. Radny Jakub Wolski „wstrzymał się” od głosu.
19. Radny Robert Wójcik „wstrzymał się” od głosu. 
20. Radny Henryk Zasępa głosował „za”. 
21. Radny Tadeusz Żaczek „wstrzymał się” od głosu.

9 „za”, 0 „przeciw”, 12 „wstrzymujących”

Przewodniczący Rady  Miejskiej  Jacek Wiśniewski stwierdził,  że  Rada Miejska podjęła
większością głosów:

U c h w a ł ę  Nr XXXVII/314/2021
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Ad. 13 
Projekt  uchwały  w  sprawie  udzielenia  absolutorium  Burmistrzowi  Miasta  Łowicza
z tytułu wykonania budżetu Miasta Łowicza za 2020 rok - przedstawił Przewodniczący
Rady Miejskiej Jacek Wiśniewski.

(stanowi załącznik)

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Jacek  Wiśniewski stwierdził,  że  jest  kworum
i zaproponował  głosowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  udzielenia  absolutorium
Burmistrzowi Miasta Łowicza z tytułu wykonania budżetu Miasta Łowicza za 2020 rok.

1. Radny Lech Aniszewski głosował „przeciw”.
2. Radny Marek Boroski głosował „za”.
3. Radny Grzegorz Durka „wstrzymał się” od głosu.
4. Radny Dariusz Dzik głosował „za”.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „za”.
6. Radny Krzysztof Igielski głosował „przeciw”.
7. Radny Krzysztof Janicki głosował „za”. 
8. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „przeciw”.
9. Radna Zofia Kroc „wstrzymała się” od głosu.
10. Radny Krzysztof Olko głosował „za”.
11. Radny Paweł Pięta głosował „przeciw”.
12. Radny Leszek Plichta głosował „za”. 
13. Radny Józef Szczepanik głosował „za”.
14. Radny Michał Terenowicz głosował „przeciw”.
15. Radny Michał Trzoska głosował „przeciw”.
16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”.
17. Radny Jacek Wiśniewski „wstrzymał się” od głosu.
18. Radny Jakub Wolski głosował „przeciw”.
19. Radny Robert Wójcik głosował „przeciw”. 
20. Radny Henryk Zasępa głosował „za”. 
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „przeciw”.

9 „za”, 9 „przeciw”, 3 „wstrzymujące”

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Wiśniewski stwierdził, że Rada Miejska nie podjęła
bezwzględną  większością  głosów  uchwały  w  sprawie  udzielenia  Burmistrzowi  Miasta
Łowicza absolutorium z tytułu wykonania budżetu Miasta Łowicza na 2020 rok.

Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta podziękował Radnym, którzy głosowali za i tym
którzy  wtrzymali  się  od  głosu.  Podziękował  mieszkańcom,  za  słowa  wsparcia.  Miasto
jest ukwiecone,  zadbane,  place zabaw bezpieczne.  Podziękował  za  współpracę  Pani  Marii
Więckowskiej Sekretarz, Panu Arkadiuszowi Podsędkowi Skarbnikowi Miasta, Naczelnikom
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Wydziałów, Dyrektorom jednostek i pracownikom Urzędu Miejskiego. Stwierdził, że zostały
podjęte dobre decyzje w sprawie Covid-19.

Przewodniczący Rady Jacek Wiśniewski  zarządził przerwę w obradach.

Przerwa trwała od godz. 13:00 do godz. 14:47.

Po przerwie.

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Wiśniewski  poinformował, że Burmistrza Miasta
Łowicza złożył pismo o wprowadzenie do porządku obrad autopoprawki do projektu uchwały
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasto Łowicz na lata 2021-
2033 oraz autopoprawki nr 2 do projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta Łowicza
na 2021 rok.

(stanowi załącznik)

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Jacek  Wiśniewski  stwierdził,  że  jest  kworum  i 
zaproponował  wprowadzenie  do  porządku  obrad  autopoprawki  do  projektu  uchwały
w sprawie zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Miasto  Łowicz  na  lata  
2021-2033.

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”.
2. Radny Marek Boroski głosował „za”.
3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”.
4. Radny Dariusz Dzik głosował „za”.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „za”.
6. Radny Krzysztof Igielski głosował „za”.
7. Radny Krzysztof Janicki głosował „za”.
8. Radny Łukasz Jażdżyk nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny).
9. Radna Zofia Kroc głosowała „za”.
10. Radny Krzysztof Olko głosował „za”.
11. Radny Pięta Paweł głosował „za”.
12. Radny Leszek Plichta głosował „za”.
13. Radny Józef Szczepanik głosował „za”.
14. Radny Michał Terenowicz głosował „za”.
15. Radny Michał Trzoska głosował „za”.
16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”.
17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „za”.
18. Radny Jakub Wolski głosował „za”.
19. Radny Robert Wójcik głosował „za”.
20. Radny Henryk Zasępa nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny). 
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”.

19 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”
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Przewodniczący  Rady  Miejskiej stwierdził,  że  autopoprawka  został  wprowadzona
do porządku obrad jednogłośnie.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Jacek  Wiśniewski  stwierdził,  że  jest  kworum  i 
zaproponował  wprowadzenie  do  porządku  obrad  autopoprawki  nr  2  do  projektu  uchwały
w sprawie zmian budżetu Miasta Łowicza na 2021 rok.

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”.
2. Radny Marek Boroski głosował „za”.
3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”.
4. Radny Dariusz Dzik głosował „za”.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „za”.
6. Radny Krzysztof Igielski głosował „za”.
7. Radny Krzysztof Janicki głosował „za”.
8. Radny Łukasz Jażdżyk nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny).
9. Radna Zofia Kroc głosowała „za”.
10. Radny Krzysztof Olko głosował „za”.
11. Radny Pięta Paweł głosował „za”.
12. Radny Leszek Plichta głosował „za”.
13. Radny Józef Szczepanik głosował „za”.
14. Radny Michał Terenowicz głosował „za”.
15. Radny Michał Trzoska głosował „za”.
16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”.
17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „za”.
18. Radny Jakub Wolski głosował „za”.
19. Radny Robert Wójcik głosował „za”.
20. Radny Henryk Zasępa nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny). 
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”.

19 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził,  że autopoprawka nr 2  została wprowadzona
do porządku obrad jednogłośnie.

Ad. 14
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej
Gminy Miasto Łowicz na lata 2021-2033 z autopoprawką  – przedstawił Pan Krzysztof
Kaliński Burmistrz Miasta.

(stanowi załącznik)

Radni pytań, uwag nie zgłosili.

22



Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Jacek  Wiśniewski  stwierdził,  że  jest  kworum  i 
zaproponował  głosowanie  projektu  uchwały w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy
Finansowej Gminy Miasto Łowicz na lata 2021-2033 z autopoprawką.

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”.
2. Radny Marek Boroski głosował „za”.
3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”.
4. Radny Dariusz Dzik głosował „za”.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „za”.
6. Radny Krzysztof  Igielski głosował „za”.
7. Radny Krzysztof Janicki głosował „za”.
8. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”.
9. Radna Zofia Kroc głosowała „za”.
10. Radny Krzysztof Olko głosował „za”.
11. Radny Pięta Paweł głosował „za”.
12. Radny Leszek Plichta głosował „za”.
13. Radny Józef Szczepanik głosował „za”.
14. Radny Michał Terenowicz głosował „za”.
15. Radny Michał Trzoska głosował „za”.
16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”.
17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „za”.
18. Radny Jakub Wolski głosował „za”.
19. Radny Robert Wójcik głosował „za”.
20. Radny Henryk Zasępa nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny).
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”.

20 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie: 
Uchwałę Nr XXXVII/315/2021

Ad. 15 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta Łowicza na 2021 rok
z autopoprawkami – przedstawił Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta. 

(stanowi załącznik)

W dyskusji wzięli udział: Radny Robert Wójcik, Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta.

Opinię  Komisji  Budżetu  i  Finansów–  przedstawił  Przewodniczący  Komisji  Radny  Lech
Aniszewski.

(stanowi załącznik)
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Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Jacek  Wiśniewski  stwierdził,  że  jest  kworum  i 
zaproponował głosowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta Łowicza na
2021 rok z autopoprawkami. 

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”.
2. Radny Marek Boroski głosował „za”.
3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”.
4. Radny Dariusz Dzik głosował „za”.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „za”.
6. Radny Krzysztof Igielski głosował „za”.
7. Radny Krzysztof Janicki głosował „za”.
8. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”.
9. Radna Zofia Kroc głosowała „za”.
10. Radny Krzysztof Olko głosował „za”.
11. Radny Pięta Paweł głosował „za”.
12. Radny Leszek Plichta głosował „za”.
13. Radny Józef Szczepanik głosował „za”.
14. Radny Michał Terenowicz „wstrzymał się” od głosu.
15. Radny Michał Trzoska głosował „za”.
16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”.
17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „za”.
18. Radny Jakub Wolski głosował „za”.
19. Radny Robert Wójcik „wstrzymał się” od głosu.
20. Radny Henryk Zasępa nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny).
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”.

18 „za”, 0„przeciw”, 2 „wstrzymujące”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła większością głosów:
Uchwałę Nr XXXVII/316/2021

Ad. 16
Rozpatrzenie projektu  uchwały  w  sprawie  przekazania  środków  finansowych
Komendzie Powiatowej Policji w Łowiczu – przedstawiła Pani Edyta Fabijańska Naczelnik
Wydziału Spraw Obywatelskich.

(stanowi załącznik)

W  dyskusji  wzięli  udział:  Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Tadeusz  Żaczek,  Radna
Wiesława  Gębura,  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Jacek  Wiśniewski,  Radny  Lech
Aniszewski,  Pan Bartłomiej  Karch komendant  Powiatowy Policji  w Łowiczu,  Pani  Edyta
Fabijańska Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich.

Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta – przedstawił Przewodniczący Komisji Radny
Michał Terenowicz.
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Opinię  Komisji  Budżetu  i  Finansów  –  przedstawił  Przewodniczący  Komisji  Radny  Lech
Aniszewski.

(stanowią załączniki)

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Jacek  Wiśniewski  stwierdził,  że  jest  kworum
i zaproponował  głosowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  przekazania  środków
finansowych Komendzie Powiatowej Policji w Łowiczu.

1. Radny Lech Aniszewski „wstrzymał się” od głosu.
2. Radny Marek Boroski głosował „przeciw”.
3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”.
4. Radny Dariusz Dzik głosował „za”.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „za”.
6. Radny Krzysztof  Igielski głosował „za”.
7. Radny Krzysztof Janicki głosował „za”.
8. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „przeciw”.
9. Radna Zofia Kroc głosowała „za”.
10. Radny Krzysztof Olko głosował „za”.
11. Radny Pięta Paweł głosował „za”.
12. Radny Leszek Plichta głosował „za”.
13. Radny Józef Szczepanik głosował „za”.
14. Radny Michał Terenowicz głosował „za”.
15. Radny Michał Trzoska głosował „za”.
16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”.
17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „za”.
18. Radny Jakub Wolski głosował „przeciw”.
19. Radny Robert Wójcik głosował „za”.
20. Radny Henryk Zasępa głosował „za”.
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”.

17„za”, 3 „przeciw”, 1 „wstrzymujący”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła większością głosów:
Uchwałę Nr XXXVII/317/2021

Ad. 17
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXVIII/252/2020 z dnia
29 października 2020 r. w sprawie zasad wynajmowania lokali  wchodzących w skład
mieszkaniowego  zasobu  Gminy  Miasta  Łowicza  – przedstawiła  Pani  Monika  Jagieła
Naczelnik Wydziału Spraw Lokalowych i Działalności Gospodarczej.

(stanowi załącznik)

Radni pytań i uwag nie zgłosili. 
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Opinię  Komisji  Mieszkaniowej  i  Socjalnej  –  przedstawił  Przewodniczący  Komisji  Radny
Leszek Plichta.

(stanowi załącznik)

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Jacek  Wiśniewski  stwierdził,  że  jest  kworum  i 
zaproponował  głosowanie  projektu  uchwały w  sprawie  zmiany  uchwały
Nr XXVIII/252/2020 z dnia  29 października 2020 r.  w sprawie zasad wynajmowania
lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Miasta Łowicza.

1. Radny Lech Aniszewski nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny).
2. Radny Marek Boroski głosował „za”.
3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”.
4. Radny Dariusz Dzik głosował „za”.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „za”.
6. Radny Krzysztof  Igielski głosował „za”.
7. Radny Krzysztof Janicki głosował „za”.
8. Radny Łukasz Jażdżyk nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny).
9. Radna Zofia Kroc głosowała „za”.
10. Radny Krzysztof Olko głosował „za”.
11. Radny Pięta Paweł głosował „za”.
12. Radny Leszek Plichta głosował „za”.
13. Radny Józef Szczepanik głosował „za”.
14. Radny Michał Terenowicz głosował „za”.
15. Radny Michał Trzoska głosował „za”.
16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”.
17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „za”.
18. Radny Jakub Wolski głosował „za”.
19. Radny Robert Wójcik nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny).
20. Radny Henryk Zasępa głosował „za”.
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”.

18 „za”, 0„przeciw”, 0„wstrzymujących”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie:
Uchwałę Nr XXXVII/318/2021

Ad. 18
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia projektu Regulaminu dostarczania
wody i  odprowadzania ścieków na terenie miasta Łowicza w celu przedłożenia go do
zaopiniowania  organowi regulacyjnemu  – przedstawił Pan Paweł Gawroński Naczelnik
Wydziału Spraw Komunalnych.

(stanowi załącznik)
Radni pytań i uwag nie zgłosili. 
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Opinię Komisji Gospodarczej i Rozwoju Miasta – przedstawił Przewodniczący Komisji Radny
Michał Terenowicz.

(stanowi załącznik)

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Jacek  Wiśniewski  stwierdził,  że  jest  kworum  i 
zaproponował głosowanie  projektu uchwały w sprawie przyjęcia projektu Regulaminu
dostarczania  wody  i  odprowadzania  ścieków  na  terenie  miasta  Łowicza  w  celu
przedłożenia go do zaopiniowania organowi regulacyjnemu.

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”.
2. Radny Marek Boroski głosował „za”.
3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”.
4. Radny Dariusz Dzik głosował „za”.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „za”.
6. Radny Krzysztof  Igielski głosował „za”.
7. Radny Krzysztof Janicki głosował „za”.
8. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”.
9. Radna Zofia Kroc głosowała „za”.
10. Radny Krzysztof Olko głosował „za”.
11. Radny Pięta Paweł głosował „za”.
12. Radny Leszek Plichta głosował „za”.
13. Radny Józef Szczepanik głosował „za”.
14. Radny Michał Terenowicz głosował „za”.
15. Radny Michał Trzoska głosował „za”.
16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”.
17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „za”.
18. Radny Jakub Wolski głosował „za”.
19. Radny Robert Wójcik nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny).
20. Radny Henryk Zasępa głosował „za”.
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”.

20 „za”, 0„przeciw”, 0„wstrzymujących”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie:
Uchwałę Nr XXXVII/319/2021

Ad. 19
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku dotyczącego nadania
rondu  zlokalizowanemu  w  ciągu  drogi  krajowej  nr  70  u  zbiegu  ulic:  Bolimowska,
Nieborowska;  imienia  łączniczki  Batalionów  Chłopskich  Krystyny  Idzikowskiej–
przedstawił Radny Józef Szczepanik Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.

(stanowi załącznik)

Radni pytań i uwag nie zgłosili.
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Opinię Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – przedstawił Przewodniczący Komisji Radny Józef
Szczepanik.

(stanowi załącznik)

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Jacek  Wiśniewski  stwierdził,  że  jest  kworum  i 
zaproponował głosowanie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku dotyczącego
nadania  rondu  zlokalizowanemu  w  ciągu  drogi  krajowej  nr  70  u  zbiegu  ulic:
Bolimowska,  Nieborowska;  imienia  łączniczki  Batalionów  Chłopskich  Krystyny
Idzikowskiej.

1. Radny Lech Aniszewski głosował „za”.
2. Radny Marek Boroski głosował „za”.
3. Radny Grzegorz Durka głosował „za”.
4. Radny Dariusz Dzik głosował „za”.
5. Radna Wiesława Gębura głosowała „za”.
6. Radny Krzysztof Igielski głosował „za”.
7. Radny Krzysztof Janicki głosował „za”.
8. Radny Łukasz Jażdżyk głosował „za”.
9. Radna Zofia Kroc głosowała „za”.
10. Radny Krzysztof Olko głosował „za”.
11. Radny Pięta Paweł głosował „za”.
12. Radny Leszek Plichta głosował „za”.
13. Radny Józef Szczepanik głosował „za”.
14. Radny Michał Terenowicz głosował „za”.
15. Radny Michał Trzoska głosował „przeciw”.
16. Radna Zofia Wielemborek głosowała „za”.
17. Radny Jacek Wiśniewski głosował „za”.
18. Radny Jakub Wolski głosował „za”.
19. Radny Robert Wójcik nie brał udziału w głosowaniu (nieobecny).
20. Radny Henryk Zasępa głosował „za”.
21. Radny Tadeusz Żaczek głosował „za”.

20 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła jednogłośnie: 
Uchwałę Nr XXXVII/320/2021

Ad. 20
Następna Sesja Rady Miejskiej planowana jest w dniu 26 sierpnia 2021 r. o godz. 10.00
w sali kinowej Łowickiego Ośrodka Kultury z następującym tematami:
1. Informacja o działalności Zakładu Energetyki Cieplnej spółka z. o. o..
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Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Jacek  Wiśniewski  -  poinformował  o  planowanych
posiedzeniach komisji:
Komisja Społeczna 16 sierpnia 2021 r. godz. 15.00  
Komisja Mieszkaniowa i Socjalna 17 sierpnia 2021 r. godz. 14.00
Komisja Gospodarcza i Rozwoju Miasta 18 sierpnia 2021 r. godz. 15.00 
Komisja Budżetu i Finansów  23 sierpnia 2021 r. godz. 15.00

W dyskusji w sprawie hejtu i pomówień m. in w internecie, wzięli udział: Przewodniczący
Rady Miejskiej Jacek Wiśniewski, Pan Krzysztof Kaliński Burmistrz Miasta, Pan Bogusław
Bończak Zastępca Burmistrza Miasta Łowicza, Radny Lech Aniszewski.

Ad. 21
Przewodniczący Rady Jacek Wiśniewski podziękował za dyskusję i udział w obradach.
Na tym zakończono obrady XXXVII Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu.

Protokołowały

Katarzyna Marczak
Inspektor

Przewodniczący Rady:

Jacek Wiśniewski

29


